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Írásbeli kérdé s
Kövér László úrnak,

az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló 2012. éví XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbel i

választ igénylő kérdést kívánok intézni a nemzetpolitikáért felelős tárca nélküli miniszterhez ,

mint a tárgyban illetékes kormánytagho z

„Mit kíván tenni a Kormány annak érdekében, hogy az erdélyi magyar közbirtokosoktól n e

vegyék el földjeiket? "

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr !

Erdélyi magyar honfitársaink kerestek meg az alábbi, magyar megmaradást súlyosa n

veszélyeztető problémával .

A Romániában 2000-ben elfogadott közbirtokossági törvény szerint az egykori

földtulajdonosok és azok leszármazottai végre visszakaphatják (visszakaphatnák) a

kommunisták által kollektivizált földjeiket . Ehhez ún. közbirtokosságokat kell létrehozni ,

amelyek segítségével egyfajta közös magántulajdonba kerülnek a földek, amelyeket a

területileg illetékes önkormányzatok kezelik, jogilag azonban a tulajdonosokat illeti meg .

A törvényben rejlő szándék tehát üdvözlendő, a megvalósítás azonban a legkevésbé

sem megfelelő . Egyes helyi önkormányzatok különböz ő trükkök segítségével úgy tesznek ,

mintha az ő tulajdonukban lennének a valójában csak kezelésük alatt álló földek, és az t

különböző érdekcsoportoknak eladják . A Román Földhivatal által kiadott hami s

telekkönyvekkel és a helyi önkormányzat aktív közreműködésével csak Bors község területén

198 hektár közbirtokossági föld elkótyavetyélésér ő l beszélhetünk. A helyi polgármester ezt



követően csupán 38 hektárt kínált fel a kárvallottaknak, akik ezt természetesen nem fogadtá k

el . De Nagyszántó, Kisszántó és Szentjános települések figyelembevételével már 800 hektár

legelő ről van szó. Az önkényeskedés hátterében ráadásul nem egy esetben hallani

életveszélyes fenyegetésekrő l .

A következmény nyilvánvaló : azok után, hogy 1920-ban idegen járom alá hajtották

nemzettestvéreinket, most ősi földjüket is elveszik tő lük. Mindannyian tudjuk, akié a föld, az é

az ország! A magyar megmaradás záloga a kultúra és a közös nyelv mellett szerte a Kárpát -

medencében a saját tulajdonban levő föld. Arról nem is beszélve, hogy a helyi magya r

gazdáknak a föld a megélhetést is jelenti, ez a mutyi tehát családok tucatjait teszi tönkre .

És a legszomorúbb, hogy az érintett önkormányzatok többsége magyar, RMDSZ-e s

vezetésű . Érthetetlen, hogy a magyar érdekképviseletre alakult párt helyi vezet ői hogyan

vehetnek részt ilyen folyamatokban . Az érintett helyi gazdák természetesen számtalanszor

fordultak már minden romániai fórumhoz, a megyei prefektúrához, de ismert erdély i

politikusokhoz is, segítséget azonban sehonnan sem kaptak . Ezt követően nem maradt más ,

mint az anyaország segítsége . Sajnálattal kellett azonban tapasztalniuk, hogy az általu k

felkeresett magyar állami vezetők — köztük Miniszter úr — vajmi keveset foglalkozta k

problémájukkal, érdemi választ, segítséget sehonnan sem kaptak .

Őszintén remélem, hogy a szülőföldön való magyar megmaradás mellett szavakba n

mindig oly harcosan kiálló Fidesz-KDNP kormányzat csak valami sajnálatos félreértés miat t

nem tartja fontosnak a megkárosított bihari magyar gazdák érdekeinek képviseletét . Ha már

oly sokat hangoztatják a kiváló kapcsolatokat, — elég csak Németh Zsolt államtitkár ú r

nemrégiben tett kijelentésére gondolni, amely szerint : „Soha még ilyen jó nem volt a magyar-

román viszony.” — akkor nyilvánvaló, hogy megfelelő diplomáciai nyomással eredményeket

lehetne elérni a román félnél . De szintén Németh Zsolt nyilatkozta az elmúlt hetekben, hogy a

magyar kormány együttműködésre törekszik az RMDSZ-szel . Biztos vagyok benne, hogy egy

ilyen együttműködésről még elméletben is csak akkor lehet szó, ha egyetlen RMDSZ-e s

politikus sem vesz részt magyar földek elkótyavetyélésében .

A fentiek alapján kérdezem Miniszter Urat :

Miért nem tett a Kormány eddig semmilyen érdemi lépést az ügyben az érintettek

szászos jelzése, megkeresése ellenére sem ?

Fel kíván-e lépni a Kormány a román félnél a földek kiárusítása ellen? Ha igen ,

hogyan, ha nem, miért nem?



Fel kíván-e lépni a Kormány az RMDSZ-nél annak érdekében, hogy a párt hely i

politikusai ne vegyenek részt a magyarok számára káros ügyletekben ?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest . 2012 . augusztus 16 .
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Jobbik Magyarországért Mozgalom
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